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Slik gjør vi oss fortjent til støtten 
fra Forsvaret:
Stortinget har gjennom grunnreglene bestemt at Det frivillige Skytterves-
en skal ha et nært samarbeid med Forsvaret. Denne forsvarstilknytningen 
er samtidig forutsetningen for at vi årlig kan motta driftsstøtte fra Staten.  
At vi som organisasjon også ønsker nærhet til Forsvaret blir til stadighet 
understreket av våre sentrale tillitsvalgte med Norges Skytterstyre og 
Skyttertingets representanter i spissen.

I forrige nr av Skyttertidende nevnte vi det 
forhold at et stadig strammere forsvarsbudsjett 
gjør at en del befal i dag stiller spørsmålstegn 
ved forsvarsnytten av overføringene til DFS.  I 
denne artikkelen skal vi oppsummere våre beste 
argumenter for at DFS fortsatt skal motta støtte. 
Dette slik at alle ledd i organisasjonen kan 
argumentere for at vi tilrettelegger for Forsvaret, 
og hvordan bevilgningen vi mottar rettes inn mot 
dette. 

Vår formålsparagraf beskriver at vi skal fremme 
”praktisk skyteferdighet”, men hva er det? Jo, 
praktisk skyteferdighet i DFS sammenheng er 
å ha program og øvelser med våpen og kaliber 
som er relevant for Forsvaret, men som samtidig 
er av en slik art at forsvarslikheten ikke skrem-

mer noen bort fra organisasjonen. Det skal være 
greit å være aktiv i DFS, uten at man har et 
bestemt forhold til Forsvaret. Det blir derfor en 
politisk avveining for organisasjonen mht hvor 
langt vi er tjent med å gå i vår tilnærming. Det 
kommer knapt kommentarer fra organisasjonens 
medlemmer som går på at vi er for forsvarslike, 
noe som indikerer at vi balanserer vår virksom-
het og våre aktiviteter godt på dette området. 
Det er helt bevisst fra organisasjonens side at 
vi har valgt å satse på skyteprogram som består 
av mye tidsbegrenset liggende skyting, noe som 
er langt mer forsvarsrelevant enn eksempelvis 
stående skyting. At våre hovedaktiviteter foregår 
utendørs med baneskyting på 2/300m og 
grovfeltskyting i spissen er igjen bevisste valg ut 
fra forsvarspolitiske hensyn. De øvrige øvelser i 

DFS med Stangskyting, felthurtigskyting 
og skogsløp/skifelt, er også kjerneøv-
elser i denne prof ilen.  

Vår formålsparagraf nevner videre ”det 
norske folk”, noe som for DFS sin del vil 
si enhver norsk statsborger. Det betyr 
at vi av Stortinget er gitt en oppgave i å 
tilby skytemuligheter og skyteopplæring 
landet rundt. For å kunne løse denne 
oppgaven er vi avhengig av skytebaner 
og skytterlag rundt omkring i landet. 
Med ca 800 godkjente skytebaner har 
de fleste tilgang til en skytebane innen 
rimelig avstand. Skytebaner og et skyt-
terlag til å holde denne banen i orden er 
derfor avgjørende for å kunne løse man-
datet vi er gitt. Forsvaret legger stadig 
ned garnisoner og avdelinger, noe som 
gjør at de som er innrullert i Heimever-
net stadig får lengre avstand til sitt tren-
ingssted. Da er det gunstig at det finnes 
en skytebane lokalt, for der kan de som 
er motiverte vedlikeholde eller utvikle 
sin skyteferdighet i skytterlaget, uten å 
måtte reise helt til sin hjemmeavdeling. 

Mange skytterlag og HV områder samar-
beider i dag om bruk av skytebanen som 
treningssted. Ofte har HV egne lager 
og kontorer integrert i disse anleggene. 
Det koster anslagsvis mellom 7 – 10 mil-
lioner kroner å bygge opp en moderne 
skytebane, og da blir det en billig inves-
tering for Heimevernet å leie seg inn for 
noen år framfor å bygge selv. I tillegg 
er det skytterlaget som vedlikeholder 
anlegget teknisk, sikkerhetsmessig og 
bygningsmessig. Dette er en vinn – vinn 
situasjon som tjener både HV og DFS. 
Med bakgrunn i en redusert oppsetning 
har Heimevernet mange steder avsluttet 
det lokale samarbeidet med skytterlaget. 
Flere skytterlag har i etterkant påpekt 
den store nytten de hadde av samar-
beidet, noe som bør 
være et hint til de som 
fortsatt har et lokalt 
samarbeid å ivareta.    

Mange ungdommer 
er innom DFS for å bli 
gitt en grunnleggende 
skyteopplæring. En god 
del av disse faller fra, 

mens andre forblir aktive over mange år. 
Felles for alle er at de kan bli kalt inn til 
førstegangstjeneste, der de blir gitt mil-
itær skyteopplæring. Helt klart er det at 
de som gjennom ungdomsårene har vært 
innom DFS stiller med et solid fortrinn 
når det gjelder skyteferdigheter. De har 
også med seg nyttig erfaring med å være 
under kommando, noe som er en viktig 
del av tilværelsen i Forsvaret. Blant våre 
ungdomsskyttere vil det samtidig være 
toppkandidater, som vil være optimalt 
egnet i en skarpskytterrolle i dagens 
forsvarsstruktur. 

Hvorvidt DFS er i stand til å rekrut-
tere i bredt omfang til Forsvaret er ikke 
så sikkert, men at noen gjennom sin 

interesse for skyting blir rekruttert til 
tjeneste/befalsskole er det all grunn til å 
tro. For de som deltar på Landsskytter-
stevnet vil synligheten av det militære 
personellet helt klart påvirke positivt for 
å tjenestegjøre i Forsvaret. Samarbeidet 
mellom DFS og HV om Landsskytterste-
vnet er en positiv og aktiv markedsføring 
blant DFS ungdommen. Forsvaret er 
selv også meget bevisst mulighetene for 
prof ilering gjennom TV sendingene fra 
Landsskytterstevnet. 

DFS har i dag mange aktive som besitter 
en meget solid skytefaglig kompetanse. 
Disse, sammen med alle som fungerer 
som instruktører på lags- og samlagsp-
lan, utgjør en utrolig stor kompetanseg-

ruppe. Erfaringer fra kurs 
der militært personell deltar 
er at den grunnleggende 
skytekompetansen i For-
svaret i stor grad har gått 
tapt de siste årene. Her har 
Forsvaret muligheter for å 
bringe dette tilbake til egne 

Militært NM har fått økt status og oppmerksomhet etter at mesterskapet ble integrert i 
LS. Toppskyttere som Arild Røyseth og Gunnar Halbjørhus , nr 1 og 2 i 2009, bidrar til å 
gi konkurransen høy prestisje.

DFS ønsker 
at Forsvarets 
skyttere skal 
være synlige i 
DFS. Det er en 
krevende oppgave 
å balansere van-
skelighetsgraden 
slik at alle har like 
muligheter. 

En artikkelserie om 
skytterlagsarbeid 

Skytterkontoret ønsker å rette 
fokus spesielt mot tillitsvalgte 
og medhjelpere i skytterlag. 
Det er derfor laget en rekke ar-
tikler, som har blitt presentert 
i Skyttertidende. Hver artikkel 
tar for seg forskjellige emner. 
Du f inner tidligere trykte  
artikler på vår hjemmeside, 
www.dfs.no.

Vi håper artiklene er til hjelp, 
og ønsker lykke til!

Formålsparagrafen
Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme 
praktisk skyteferdighet innen det norske folk 
og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.

Forts. neste side.



rekker, om de vil benytte seg av kunnskapen som f innes i 
DFS.

I dag har DFS egne konkurranseklasser for militært per-
sonell. I feltskyting tilbyr DFS et eget opplegg for personell 
med militære våpen, slik at vanskelighetsgraden skal være 
tilpasset våpenets kapasiteter. Gjennom denne ordningen 
har de som måtte ønske muligheter for å trene og å konkur-
rere med sitt tjenestevåpen. Økt skyteferdighet som kun 
koster ammunisjonsprisen kan ikke være annet enn en svært 
billig treningsform, og når dette i tillegg foregår i det sterke 
skytefaglige miljøet i DFS, har mange befal og soldater mye 
å lære av omgang med DFS skyttere. Uten driftsstøtte blir 
det ikke noe landsskytterstevne slik vi kjenner det i dag. 
Dermed bortfaller også Militært NM i skyting, et mester-
skap som har fått økt oppmerksomhet og status etter at 
det ble lagt til åpningsdagene av LS. 

Det er egentlig ingen tvil om at et samarbeid mellom Fors-
varet og DFS er et vinn – vinn forhold. Vi i DFS må ivareta 
dette gjennom egen bevissthet og saklig informasjon til 
Forsvarets personell om de skulle mangle kunnskap om vårt 
bidrag og vår nytte. 

Vi kan i tillegg knytte en del alminnelig samfunnsnytte opp 
mot vår eksistens. Norge er et land med mange våpen i pri-
vat eie, og hvor skulle alle de med våpen trene om det ikke 
var en lokal skytebane? Hvor skulle alle jegerne trene og 
avlegge skyteprøven om ikke DFS eksisterte? Hva med den 
oppvoksende generasjon som kommer i kontakt med våpen 
gjennom hjemmet, hvor skulle de ellers lære seg skytete-
knikk, sikkerhetsregler, respekt og holdninger i det omfang 
DFS kan bidra med? Skyting er også et godt aktivitetstilbud 
til ungdom og befolkningen generelt. Mange ville miste sitt 
tilbud og sin sosiale tilhørighet om DFS ikke fantes.  

DFS har rett og slett en viktig rolle i Norge!

DFS skulle gjerne sett f lere som benytter seg av tilbudet om å delta i 
militære klasser ved vanlige åpne stevner. Statstilskuddet til DFS for 2010 

er 31 200 000 kr.
 
Dette er budsjettert til f lg. hovedposter slik: 
- Administrasjon 10 mill.
- Premier etc. 0,6 mill
- Driftstilskudd til lag og samlag 2,6 mill.
- Banebidrag etc. 4 mill.
- Miljøpakke 5 mill.
- Utdanning 1,5 mill.
- Rekruttering 1,5 mill.
- Felt og skifelt 0,6 mill.
- Ammunisjonsbidrag 2,6 mill.
- Markedsføring 0,8 mill. 

Oppsummering av momentene 
i denne artikkelen – slik bidrar 
DFS til Forsvaret
 
- Skyteprogram, øvelser, våpen og kaliber som er  

relevant for Forsvaret.
- Skytebanetilgjengelighet over hele landet.
- Treningsmuligheter for HV på lokale skytebaner, 

herunder med avtaler om lager og kontorer. 
- Grunnleggende skyteutdanning av ungdom som etter 

hvert blir kalt inn til førstegangstjeneste.
- Rekruttering til HVU, befalsskoler, jenter i Forsvaret.
- En unik skytekompetanse – relevant for skarpskytter-

tjeneste i Forsvaret.
- Kompetanse om grunnleggende skyteteknikk som 

kan brukes av Forsvaret i opplæringen.
- Konkurransemuligheter for militært personell med 

tjenestevåpen.
- Allmenn samfunnsnytte.


